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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Isabel Smedberg Palmqvist (L) och Kadir Kasirga 

(S) utsågs att justera protokollet från dagens sammanträde. 

Justering av protokoll ska ske senast den 4 februari 2021. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll  

2.1. Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

förvaltningsgrupp den 12 januari 2021 

2.2. Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor den 13 januari 2021 

 
Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 12 januari 2021, samt anmälan av 

protokoll från utbildningsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor den 13 januari 2021, som blivit 

vederbörligen justerade, anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 3   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområde 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Delegationsbeslut 

a) Anmälningar till och med den 7 januari 2021 beträffande: 

Förskoleavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Gymnasieavdelningen 

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för utveckling och samordning 

Avdelningen för personal och kompetensförsörjning 

 

b) Anmälan av anställningsbeslut den 2 december 2020 – 7 

januari 2021.  

19 stycken anställningsbeslut enligt ärendegrupp 1002. 

 

c) Anmälan av beslut om att skolplikten upphör på grund av        

varaktig vistelse utomlands, 12 stycken beslut från den 2 

december 2020 – 7 januari 2021, ärendegrupp 407a, dnr 

4.2.3-6731/2020. 

 
Övrigt 

d) Anmälan av rapporterade anmälningar avseende kränkande 

behandlingar den 2 december 2020 – den 7 januari 2021.  

 

4.1 Beslut enligt 11 b § förordning om utbildning i vissa 

skolformer i skolväsendet vid spridning av viss smitta (SFS 

2020: 115) angående grundskolan. 

 

4.2 Beslut enligt 11 c § förordning om utbildning i vissa 

skolformer i skolväsendet vid spridning av viss smitta (SFS 

2020: 115) angående grundskolan. 

 
Beslut 

Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
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§ 5  

Verksamhetsplan 2021 för Utbildningsnämnden 

 
Beslut 

1. Förslaget till verksamhetsplan och budget för 2021 

godkänns. 

2. Nämnden begär godkännande hos kommunstyrelsen av 

omslutningsförändringar motsvarande 1 934,1 mnkr, bilaga 

1.  

3. Utbildningsnämnden beslutar att Enskede Gårds gymnasium 

upphör som skola per den sista december 2020.  

4. Utbildningsnämnden beslutar att Skärholmens gymnasium 

fortsätter att vara vilande under 2021. 

5. Utbildningsnämnden beslutar att under en övergångsfas, 

fram till och med mars 2021, betalas Storsthlms 

tilläggsersättning ut för elever i fristående skolor på 

nationella program med specialpedagogisk profil, enligt 

avsnitt 4.  

6. Ersättningar till skolor inom egen regi, fristående 

verksamhet och interkommunal verksamhet godkänns, 

bilaga 5. 

7. Resultatenheter och anslagsenheter för 2021 godkänns enligt 

avsnitt 4 samt bilaga 1 och 3. 

8. Fördelning av kostnader för skolor i egen regi godkänns 

enligt avsnitt Fördelning av vissa kostnader i egen regi. 

9. Plan för upphandling godkänns, bilaga 11. 

10. System och plan för intern kontroll godkänns, bilaga 12.  

11. Verksamhetsplanen överlämnas till kommunstyrelsen. 

12. Beslutet justeras omedelbart. 

13. Att därutöver anföra följande: 

 

Inriktningen för Stockholms skolor står fast. Att klara skolan är 

den enskilt viktigaste faktorn för att barn ska kunna skapa sig ett 

gott liv. Alla barn i Stockholms skolor ska få en bra 

kunskapsutveckling som skapar förutsättningar för en bra 

framtid och möjliggör för dem att göra sina egna livsval oavsett 

var i staden de bor eller vilken bakgrund de har. De viktigaste 

målen för utbildningsnämnden är att öka andelen elever som går 

ut grundskolan med behörighet till gymnasiet och att fler elever 

går ut gymnasiet med examensbevis. Därför står skolans 

kunskapsuppdrag i fokus. Skolans betydelse är extra stor i våra 

särskilt utsatta områden. Där ska skolorna få stöd av central 

förvaltning för att arbeta fokuserat med kunskapsresultaten och 

tryggheten och studieron. Det arbete som påbörjats och redan 

givit resultat i form av högre kunskapsresultat fortsätter under 

året.  

 

De elever som behöver särskilt stöd ska få det och det är viktigt 

att relevanta stödinsatser sätts in i ett tidigt skede under elevens 
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skolgång. För en del elever så räcker det inte med särskilt stöd i 

klassrummet utan de behöver en annan lärmiljö. Under året 

påbörjas arbetet med den nya organisationen för särskilt stöd. 

Alla skolor vars elever har behov, ska införa särskilda 

undervisningsgrupper. För de elever som har ett mer omfattande 

behov av stöd öppnar regionala resursgrupper i varje stadsdel. 

Till dessa grupper knyts fler kompetenser. Den nya 

organisationen för särskilt stöd säkerställer att vi möter det 

växande behovet. CSI-grupperna för eleverna med mest 

omfattande behov kvarstår utan förändringar.  

 

Den psykiska ohälsan bland barn och unga har under många år 

ökat. Allt fler mår dåligt. För att bryta den oroväckande 

utvecklingen intensifierar Stockholm insatserna och det 

förebyggande arbetet. Elevhälsan fyller en avgörande funktion i 

att stödja eleverna. I Stockholm ska alla skolor ha en väl 

fungerande elevhälsa och elevhälsoteam med alla funktioner; 

skolkuratorer, skolpsykologer, skolsköterskor och 

specialpedagoger. Under året ska tillgängligheten till elevhälsan 

förstärkas och tydliggöras genom ”en väg in”, och en 

informationssatsning riktas mot Stockholms skolor för att fler 

ska veta vart man kan vända sig för att få hjälp. För att 

säkerställa att Stockholms elever får professionell hjälp i tid och 

av rätt instans ska samverkan utvecklas med region Stockholm. 

 

Det är våra rektorer, lärare, elevhälsopersonal och andra 

yrkesgrupper som arbetar ytterst för att uppfylla 

kunskapsuppdraget. Lärarnas uppdrag har utökats i många år 

och tiden tas från förberedelse och genomförande av 

undervisningen. Arbetet med att öka tiden för förberedelse och 

genomförande av undervisning för lärarna fortsätter under året. 

Likaså arbetet för att tiden för det pedagogiska ledarskapet ska 

öka för skolledare. Den centrala styrningen och stödet ska bidra 

till att ge lärare goda förutsättningar att i första hand förbereda 

och genomföra undervisning och till att ge rektorer goda 

förutsättningar att bedriva ett pedagogiskt ledarskap. 

 

Bristande studiero under skoldagen stjäl tid från undervisningen. 

Att skolmiljön och miljön i klassrummet präglas av trygghet, 

förutsägbarhet och lugn är viktigt för att främja god hälsa och 

minska stress bland elever. Alla skolor ska ha en god studiero. 

Det ska råda nolltolerans mot våld och kränkningar, 

skadegörelse i stadens skolor och skolorna ska fortsätta och 

utveckla arbetet med våldsprevention. Stockholms skolor stöttas 

genom riktlinjer för trygghet och studiero samt 

förväntansdokument, och från och med i år tar nämnden på 

majoritetens initiativ fram en årlig trygghetsrapport.  
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En kvalitativ förskola är en viktig nyckel till en god start i 

skolan. Utbildningsnämnden ska tillsammans med 

stadsdelsnämnderna öka andelen inskrivna barn i förskolor i 

områden där inskrivningsgraden är låg, med fokus på områden 

som är mindre socioekonomiskt gynnsamma. Under 2021 sker 

också en språksatsning mot förskolorna, där 

utbildningsnämnden och stadsdelsnämnderna ska samverka för 

att stärka det språkutvecklande arbetssättet och sprida goda 

exempel. Föräldrars möjlighet att välja mellan olika 

barnomsorgsalternativ ska värnas och informationen om dessa 

ska fortsatt vara lättillgänglig.   

 

I en tid med stora globala utmaningar är också arbetet med 

Agenda 2030 och lärande för hållbar utveckling allt viktigare. 

Under året ska arbetet med lärande för hållbar utveckling 

fortsätta att utvecklas, bland annat genom att medioteket fortsatt 

ska samordna resurser för och med arbetet lärande för hållbar 

utveckling. 
 
Ärendet 

Alla barn i Stockholms förskolor och skolor ska få en bra 

kunskapsutveckling som skapar förutsättningar för en bra 

framtid och möjliggör för dem att göra sina egna livsval oavsett 

var i staden de bor eller vilken bakgrund de har.  

 

Förvaltningen utgår från att arbetet under hela 2021 kommer att 

präglas av pandemin. Beredskap ska finnas för olika tänkbara 

scenarios, men alla konsekvenser kan inte förutses eller planeras 

för nu. Arbetet för att uppmärksamma och kompensera de elever 

som påverkas negativt har hög prioritet. För att arbetsmiljön ska 

bli så bra som möjligt är arbetet med riskbedömning och 

riskminimering i takt med pandemins utveckling fortsatt viktigt. 

 

I Stockholms förskolor och skolor bedrivs ett aktivt och 

långsiktigt arbete för att motverka skillnader och öka 

likvärdigheten så att alla barn och elever ska få bästa möjliga 

förutsättningar för lärande och utveckling. Elevernas 

måluppfyllelse och skolornas resultat ska förbättras i hela 

staden. Arbetet utgår från vetenskaplig grund och beprövad 

erfarenhet. Genom ett systematiskt kvalitetsarbete leder och 

utvecklar varje chef sin verksamhet utifrån stadens vision. 

Medarbetarna är den viktigaste resursen i Stockholms förskolor 

och skolor. De är både förebilder och ledare för barn och elever. 

Ledarskapet på alla nivåer ska skapa förutsättningar för goda 

kunskapsresultat och ett positivt och utvecklande arbetsklimat 

med demokratiska arbetsformer.  

 

Förvaltningen arbetar strukturerat och förebyggande för att 

identifiera skolor i behov av stöd genom dialog, datainsamling, 
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analys och löpande insatser under hela året, särskilt i utsatta 

områden. Genom att regelbundet följa upp indikatorer över 

utvecklingen och för varje skola, sätts rätt åtgärder in. Varje 

chefsnivå har ett ansvar att vidta åtgärder och att tidigt signalera 

vid en negativ utveckling av skolans resultat. Alla yrkesgrupper 

har ett ansvar för att utveckla och systematiskt förbättra 

verksamheterna för att göra det möjligt för alla elever att nå sina 

mål. Resultatdialoger håller samman det systematiska 

kvalitetsarbetet. Hållbar skolutveckling kräver tid, kompetens, 

motivation och uthållighet. Det finns inte en modell som passar 

överallt utan utvecklingsinsatser måste skräddarsys utifrån en 

noggrann analys av varje verksamhets behov och 

förutsättningar.  

 

Elevers behov av särskilt stöd ska identifieras i tidig ålder och 

åtgärder sättas in. Elevhälsan är en viktig faktor i detta arbete. 

Samverkan med olika aktörer inom och utanför den kommunala 

organisationen, exempelvis socialtjänsten och regionen, ger 

kraft i det arbetet.  

 

Alla familjer vill att deras barn och ungdomar ska lyckas och må 

bra. Förskolan och skolan kan kompensera för 

bakgrundsfaktorer som forskningen visar annars kan påverka 

kunskaps-utvecklingen. Förvaltningen arbetar för att fördela 

resurser mellan enheter med olika förutsättningar, men också på 

individnivå för att möta varje elevs behov med rätt kompetens. 

Även elever med hög studietakt ska få stimulans, stöd och 

utmaningar för att nå så långt som möjligt.  

 

I stadens skolor råder nolltolerans mot kränkningar. Alla skolor 

ska ha välfungerande rutiner mot kränkande behandling och 

arbeta aktivt förebyggande mot alla sorters kränkningar genom 

evidensbaserade metoder. 

 

Växande elevkullar och kommande pensionsavgångar gör att 

Stockholms stad har skapat tydliga strategier för att stärka 

medarbetarnas utvecklingsmöjligheter, bidra till att fler vill bli 

lärare och attrahera nyutexaminerade lärare att söka arbete i 

Stockholms stad. Arbetet för att åstadkomma en god arbetsmiljö 

som främjar hälsa och säkerhet i alla förvaltningens 

verksamheter fortsätter genom implementeringen av 

föreskrifterna om organisatorisk och social arbetsmiljö (OSA) 

och det partsgemensamma stödmaterialet (Skol-OSA).  

 

Utbildningsförvaltningen arbetar för en skola som effektivt 

stödjer elevernas lärande och medarbetarnas 

kompetensutveckling. Förvaltningens digitaliseringsarbete ska 

främja kunskapsuppdraget och bidra till effektiva processer. 

Digitalisering, utveckling och användning av digitala verktyg 
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och ny teknik skapar förutsättningar för innovation och ökad 

tillväxt i Stockholm och ger nya möjligheter att effektivisera 

processer och arbetssätt. Det ger också möjligheter för 

medarbetare att få chansen att bidra och samarbeta i innovativa 

processer som skapar nya värden.  

 

FN:s globala hållbarhetsmål Agenda 2030 och lärande för 

hållbar utveckling ska vara en självklar del av skolornas 

verksamhet. Att öka likvärdigheten mellan skolor är av 

avgörande betydelse i arbetet med de globala målen om minskad 

ojämlikhet och en god utbildning för alla. Ett prioriterat område 

handlar om barn och ungas psykiska och fysiska hälsa och 

verksamhetsplanens fokus på utveckling inom elevhälsa, fysisk 

aktivitet och skolmåltider är av stor betydelse för arbetet med de 

globala målen för god hälsa och välbefinnande. Arbetet med 

målen i Agenda 2030 omfattar många olika aspekter av 

förvaltningens uppdrag och förutsätter även samverkan med 

andra förvaltningar och myndigheter, det civila samhället och 

näringslivet. I skolprogrammet, som är en del av stadens strategi 

för att skapa förutsättningar och möjligheter för Stockholms 

barn och unga, betonas också likvärdig utbildning och hållbar 

skolutveckling, allas möjlighet att nå sin optimala 

kunskapspotential, gemensamma värderingar för trygghet och 

kunskap samt samarbete för lärande, utveckling och framtidstro.  

 

Lokalkapaciteten ökas genom att nya skolor byggs eller genom 

utbyggnad, provisoriska skollokaler och genom inhyrning, med 

inriktning att finna den mest kostnadseffektiva lösningen. En 

utmaning i lokalplaneringen är att bedöma behovet utifrån 

stadens ambition att utbyggnaden av gymnasieskolor i 

Stockholmsregionen ska vara mer jämnt fördelad över länets 

kommuner. 

 

Stockholm ska ha en mångfald av skolor och pedagogiska 

inriktningar. Utbudet att välja skola ska vara gott i hela staden. 

Fristående skolor är en viktig del av Stockholms 

utbildningssektor och bidrar, tillsammans med de kommunala 

skolorna, till att stärka Stockholm som kunskapsstad. De bidrar 

också till ett varierat och aktivt näringsliv. 

 

Den verksamhet och de mål som beskrivs i detta dokument har 

tagits fram med beaktande av barnkonventionens vägledande 

principer och övriga artiklar. Barnkonventionen är inkorporerad 

i skollagstiftningen och utgångspunkten är att den som följer 

skollagen också följer artiklarna i barnkonventionen. Skolors 

kunskap om barnrättslagen och dess tillämpning i den dagliga 

verksamheten ska öka. 
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Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med övriga avdelningar.  

  

Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 

samverkansgruppen den 12 januari 2021.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

1. Förslaget till verksamhetsplan och budget för 2021 

godkänns. 

2. Nämnden begär godkännande hos kommunstyrelsen av 

omslutningsförändringar motsvarande 1 934,1 mnkr, bilaga 1.  

3. Utbildningsnämnden beslutar att Enskede Gårds gymnasium 

upphör som skola per den sista december 2020.  

4. Utbildningsnämnden beslutar att Skärholmens gymnasium 

fortsätter att vara vilande under 2021. 

5. Utbildningsnämnden beslutar att under en övergångsfas, 

fram till och med mars 2021, betalas Storsthlms 

tilläggsersättning ut för elever i fristående skolor på nationella 

program med specialpedagogisk profil, enligt avsnitt 4.  

6. Ersättningar till skolor inom egen regi, fristående 

verksamhet och interkommunal verksamhet godkänns, bilaga 5. 

7. Resultatenheter och anslagsenheter för 2021 godkänns enligt 

avsnitt 4 samt bilaga 1 och 3. 

8. Fördelning av kostnader för skolor i egen regi godkänns 

enligt avsnitt Fördelning av vissa kostnader i egen regi. 

9. Plan för upphandling godkänns, bilaga 11. 

10. System och plan för intern kontroll godkänns, bilaga 12.  

11. Verksamhetsplanen överlämnas till kommunstyrelsen. 

12. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkanden 

Isabel Smedberg Palmqvist (L), Sophia Granswed Baat (M), 

Richard Åkesson (MP), Claes Nyberg (C) och Christian 

Carlsson (KD) framlade ett eget gemensamt förslag till beslut 

enligt nedan och yrkade bifall för detta: 

1. Att utbildningsnämnden beslutar bifalla förvaltningens 

förslag till beslut. 

2. Att därutöver anföra följande: 

 

Inriktningen för Stockholms skolor står fast. Att klara skolan är 

den enskilt viktigaste faktorn för att barn ska kunna skapa sig ett 

gott liv. Alla barn i Stockholms skolor ska få en bra 

kunskapsutveckling som skapar förutsättningar för en bra 

framtid och möjliggör för dem att göra sina egna livsval oavsett 

var i staden de bor eller vilken bakgrund de har. De viktigaste 

målen för utbildningsnämnden är att öka andelen elever som går 

ut grundskolan med behörighet till gymnasiet och att fler elever 
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går ut gymnasiet med examensbevis. Därför står skolans 

kunskapsuppdrag i fokus. Skolans betydelse är extra stor i våra 

särskilt utsatta områden. Där ska skolorna få stöd av central 

förvaltning för att arbeta fokuserat med kunskapsresultaten och 

tryggheten och studieron. Det arbete som påbörjats och redan 

givit resultat i form av högre kunskapsresultat fortsätter under 

året.  

 

De elever som behöver särskilt stöd ska få det och det är viktigt 

att relevanta stödinsatser sätts in i ett tidigt skede under elevens 

skolgång. För en del elever så räcker det inte med särskilt stöd i 

klassrummet utan de behöver en annan lärmiljö. Under året 

påbörjas arbetet med den nya organisationen för särskilt stöd. 

Alla skolor vars elever har behov, ska införa särskilda 

undervisningsgrupper. För de elever som har ett mer omfattande 

behov av stöd öppnar regionala resursgrupper i varje stadsdel. 

Till dessa grupper knyts fler kompetenser. Den nya 

organisationen för särskilt stöd säkerställer att vi möter det 

växande behovet. CSI-grupperna för eleverna med mest 

omfattande behov kvarstår utan förändringar.  

 

Den psykiska ohälsan bland barn och unga har under många år 

ökat. Allt fler mår dåligt. För att bryta den oroväckande 

utvecklingen intensifierar Stockholm insatserna och det 

förebyggande arbetet. Elevhälsan fyller en avgörande funktion i 

att stödja eleverna. I Stockholm ska alla skolor ha en väl 

fungerande elevhälsa och elevhälsoteam med alla funktioner; 

skolkuratorer, skolpsykologer, skolsköterskor och 

specialpedagoger. Under året ska tillgängligheten till elevhälsan 

förstärkas och tydliggöras genom ”en väg in”, och en 

informationssatsning riktas mot Stockholms skolor för att fler 

ska veta vart man kan vända sig för att få hjälp. För att 

säkerställa att Stockholms elever får professionell hjälp i tid och 

av rätt instans ska samverkan utvecklas med region Stockholm. 

 

Det är våra rektorer, lärare, elevhälsopersonal och andra 

yrkesgrupper som arbetar ytterst för att uppfylla 

kunskapsuppdraget. Lärarnas uppdrag har utökats i många år 

och tiden tas från förberedelse och genomförande av 

undervisningen. Arbetet med att öka tiden för förberedelse och 

genomförande av undervisning för lärarna fortsätter under året. 

Likaså arbetet för att tiden för det pedagogiska ledarskapet ska 

öka för skolledare. Den centrala styrningen och stödet ska bidra 

till att ge lärare goda förutsättningar att i första hand förbereda 

och genomföra undervisning och till att ge rektorer goda 

förutsättningar att bedriva ett pedagogiskt ledarskap. 

 

Bristande studiero under skoldagen stjäl tid från undervisningen. 

Att skolmiljön och miljön i klassrummet präglas av trygghet, 
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förutsägbarhet och lugn är viktigt för att främja god hälsa och 

minska stress bland elever. Alla skolor ska ha en god studiero. 

Det ska råda nolltolerans mot våld och kränkningar, 

skadegörelse i stadens skolor och skolorna ska fortsätta och 

utveckla arbetet med våldsprevention. Stockholms skolor stöttas 

genom riktlinjer för trygghet och studiero samt 

förväntansdokument, och från och med i år tar nämnden på 

majoritetens initiativ fram en årlig trygghetsrapport.  

 

En kvalitativ förskola är en viktig nyckel till en god start i 

skolan. Utbildningsnämnden ska tillsammans med 

stadsdelsnämnderna öka andelen inskrivna barn i förskolor i 

områden där inskrivningsgraden är låg, med fokus på områden 

som är mindre socioekonomiskt gynnsamma. Under 2021 sker 

också en språksatsning mot förskolorna, där 

utbildningsnämnden och stadsdelsnämnderna ska samverka för 

att stärka det språkutvecklande arbetssättet och sprida goda 

exempel. Föräldrars möjlighet att välja mellan olika 

barnomsorgsalternativ ska värnas och informationen om dessa 

ska fortsatt vara lättillgänglig.   

 

I en tid med stora globala utmaningar är också arbetet med 

Agenda 2030 och lärande för hållbar utveckling allt viktigare. 

Under året ska arbetet med lärande för hållbar utveckling 

fortsätta att utvecklas, bland annat genom att medioteket fortsatt 

ska samordna resurser för och med arbetet lärande för hållbar 

utveckling. 

 

 

Kadir Kasirga (S) m.fl. lade fram ett eget förslag enligt nedan 

och yrkade bifall för detta. 

1. Att delvis godkänna förslaget till verksamhetsplan och 

budget 2021. 

2. Att därutöver anföra följande: 

 

Den föreslagna verksamhetsplanen är ett resultat av de stora 

nedskärningar som den grönblå majoriteten gjort på skolan de 

senaste åren. Årets blygsamma höjning av schablonen för skolan 

är långt ifrån tillräcklig för att täppa de stora hål som uppstått i 

verksamheten under föregående år.  

 

Skola och förskolan har konsekvent prioriterats ner för att 

finansiera mandatperiodens viktigaste reform; en 

skattesänkning. Konsekvensen av det blir en sänkt 

ambitionsnivå vilket återspeglas i utbildningsnämndens 

verksamhetsplan 2021.  

 

Förra årets historiska låga satsning på skolan och förskolan 

räddades av de statsbidrag och den statliga ersättningen för 
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sjuklönekostnaden som regeringen skjutit till. I år fanns det en 

stor möjlighet för den grönblå majoriteten att göra en rejäl 

satsning på skolan och förskolan. Istället har de valt en annan 

väg och har återigen lagt en oerhört stram budget.  

 

För tredje året i rad ges förskolan ett sparbeting, trots den stora 

omställning som verksamheten behövt göra och den ökade 

arbetsbelastningen för personalen på grund av pandemin. 

Avgiften för fritidsklubbarna chockhöjs i läge där behovet av 

mötesplatser för unga med utbildad personal och vuxennärvaro 

sällan varit större. Inte en enda krona ges särskilt för 

utbyggnaden av de kommunala resursskolorna, och elevhälsan 

får ett ytterst litet tillskott. Samtidigt som vi vet att den psykiska 

ohälsan ökar, inte minst för unga tjejer. Allt ska lösas inom ram. 

En ram som återigen är alldeles för stram.  

 

Vi vet vad det innebär för skolan och förskolan; nedskärningar 

på personal och ett tufft ekonomiskt läge där ambitionsnivån 

behöver sänkas för att få verksamheten att gå ihop. Men det 

hade inte behövt vara så. 

 

Vi Socialdemokrater prioriterar välfärden före skattesänkningar 

och vi föreslog en budget skulle ha gett betydligt mer resurser 

till Stockholms skolor. Vi vill se annan politik för staden. 

Stockholm kan bättre.  

 

Pandemin har haft oerhört stora effekter för skolan och 

förskolans verksamhet. Under året kommer pandemins effekter 

fortsätta att vara en stor utmaning för verksamheterna. 

Personalen på förskolan, skolan och gymnasiet har gjort 

oerhörda insatser när verksamheten har behövt ställa om för att 

minska smittspridningen. Inte minst genom 

distansundervisningen på gymnasiet och högstadiet.  

 

Vi är dock oroliga för att pandemins effekter har skapat en 

utbildningsskuld där elever inte haft tillgång till undervisning i 

traditionell bemärkelse vilket påverkat kunskapsutvecklingen 

negativt. Det drabbar särskilt de elever med sämre 

förutsättningar och givet det redan tuffa läget i skolan är vi 

oroliga för att det kommer bli mycket utmanade för 

verksamheten att kompensera för utbildningsskuld som byggts 

upp pandemin om inte skolan ges bättre förutsättningar för att 

klara av sitt uppdrag. Skolan behöver fler lärare, lärarassistenter, 

specialpedagoger – inte färre.  

 

Vi vet att elever på skolor med högst socioekonomiskt index 

presterar allt sämre och gjorde under föregående år ett stort tapp 

i kunskapsresultaten. Trenden där samtliga elever i Stockholm 

har ökande skolresultat är bruten och skolsegregation växer. 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 1/2021 

Sida 16 (33) 

2021-01-21 

 

  

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

Den utvecklingen måste brytas och en särskild satsning på 

pojkar i socialt utsatta områden behövs då det är den gruppen 

som tappat mest. Att klara grundskolan med behörighet till 

gymnasiet och fullständiga betyg är den viktigaste och mest 

effektiva trygghetssatsningen. 

 

Förvaltningens tre övergripande prioriteringar för året är bra. 

Tillsynen av fristående förskolor har på skjutits upp på grund av 

pandemin och det är viktigt ansvar för staden att säkerställa att 

alla förskolor i Stockholm håller god kvalitet. Förskolan är dock 

under hård belastningen och har ett stort behov av ökade 

resurser. Staden nådde inte målen för personaltäthet förra året 

och arbetsmiljön ute i verksamheten beskrivs som svår. För att 

förskolan ska klara av sitt uppdrag måste fler förskolelärare, 

barnskötare och specialpedagoger anställas. Inte minst för att 

barn i behov av särskilt stöd ska ha möjlighet att delta på lika 

villkor.  

 

Grundskolans prioritering av systematiskt kvalitetsarbete, 

elevhälsa, mottagande och undervisning av nyanlända och 

flerspråkiga elever, kvaliteten i fritidshemmet samt 

digitalisering som ett verktyg för att utveckla lärandet är bra. 

Återigen behöver verksamheten klara av detta stora och 

utmanande uppdrag utan tillräckligt goda förutsättningar.  

 

Gymnasieskolans prioritering av systematiskt kvalitetsarbete 

med särskilt fokus på introduktionsprogram och 

gymnasiesärskola, undervisning och resultat i matematik, 

gymnasieutbyggnad och utbud, elevhälsa, psykisk hälsa samt 

digitalisering för att främja kunskapsuppdraget är också bra. 

Gymnasieskolan ges dock en mycket låg uppräkning vilket 

sänker ambitionsnivån för vad som är möjligt att genomföra 

inom respektive område.  

 

När de ekonomiska förutsättningarna saknas är det svårt att se 

hur de många goda initiativen ska kunna förverkligas. 

Verksamhetsplanen känns mer som en önskelista utan 

förankring i verkligheten. Socialdemokraternas budgetförslag 

hade gett mer rimliga förutsättningar för Stockholms förskolor 

och skolor. 

 

 

Tina Kratz (V) lade fram ett eget förslag enligt nedan och 

yrkade bifall för detta. 

1. Att delvis godkänna utbildningsförvaltningens förslag 

till beslut. 

2. Att därutöver anföra följande: 
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2020 har präglats av den stora utmaning som Covid-19 inneburit 

för verksamheterna och tyvärr kan vi nog utgå från att även 

2021 kommer vara påverkat av pandemin. Det kommer fortsatt 

innebära att undervisningen och omsorgen behöver anpassas för 

att kunna klara av att begränsa smittspridningen. Samtidigt är 

det viktigt att vara uppmärksam på de konsekvenser det får på 

elevernas undervisning och därmed även på deras 

kunskapsresultat, likaväl som på konsekvenserna av personalens 

ökade arbetsbelastning.  

Vi instämmer med förvaltningen om behovet att arbetet med 

riskbedömning och riskminimering är viktigt för att arbetsmiljön 

under rådande omständigheter ska bli så bra som möjligt. En 

nära samverkan med personalföreträdarna kommer vara viktig 

för att lyckas med detta. Det arbete som gjorts på alla nivåer för 

att klara av den här utmaningen är imponerande, men det har 

självklart kostat på, det är viktigt att man även drar lärdom av 

den här tiden för att förstärka skolornas resiliens framöver. Det 

handlar bland annat om att säkerställa att skolorna har de 

personalresurser, medel och verktyg som krävs för att klara av 

alla skolans uppdrag.  

 

Pandemin har inneburit en stor ansträngning för skolorna med 

stor sjukfrånvaro både bland personalen och bland eleverna, 

stora ansträngningar har gjorts för att följa restriktionerna på 

bästa sätt. Den ansträngningen kvarstår, samtidigt som det finns 

anledning att vara mycket vaksam på att det byggts upp en 

kunskapsskuld till eleverna. Med tanke på detta är det tråkigt att 

se att även detta år kommer majoritetens budget snarare dränera 

än stärka skolornas ekonomi. Det finns en tydlig diskrepans 

mellan det majoriteten vill att skolan ska klara av och de 

förutsättningar som skolorna ges, det kommer tyvärr innebära 

ytterligare nedskärningar på skolorna.  

 

Majoriteten talar mycket om en satsning på elevhälsan, men 

tyvärr följs det inte upp med resurser för att skolorna ska kunna 

genomföra denna satsning. Det är tyvärr detsamma som skedde i 

den förra budgeten. Risken är stor att det även detta kommer 

innebära att flera skolor ser sig tvungna att återigen minska ned 

på elevhälsan. Då majoritetens tidigare nedskärningar har lett till 

att skolor har dragit ned på elevhälsan, innebär årets ”satsning” 

att man nästan kommer upp till den nivå där vi befann oss för 

två år sedan. Att kalla det för en satsning är magstarkt. 

Utvecklingen är mycket oroande med tanke på att elevhälsan 

behöver arbetsro för att kunna byggas upp och arbeta upp en bra 

samverkan med skolans lärare, fritidlärare med flera. För att 

kunna klara av att det mycket komplexa och mångskiftande 

arbetet som elevhälsan har och samtidigt kunna uppnå goda 

resultat. Det försvåras om det finns en oro för att viktiga 

personer kommer att plockas bort. Vänsterpartiet stöder 
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majoritetens uttalade ambitioner om en stärkt elevhälsa, men 

anser att det för att bli mer än ord måste följas upp med de 

resurser som krävs.  

 

Majoriteten verkar tala med kluvna tungor vad gäller deras 

ambitioner att stärka läraryrkets attraktivitet, å ena sidan ska 

lärarna få bättre möjligheter att fokusera på sitt kärnuppdrag och 

å andra sidan ska undervisningstiden utökas. Resultatet av att 

fler lektioner ska genomföras kommer bli att lärarnas möjlighet 

att planera, förbereda, göra de anpassningar som krävs för elever 

med särskilda behov och att efteråt följa upp elevernas arbete 

minskas ner. Det kommer öka stressen och arbetsbelastningen 

samtidigt som det sänker undervisningens kvaliteten, något som 

knappast kommer att öka yrkets attraktivitet. Vänsterpartiet 

anser att det är en ökning av skolornas resurser i syfte att ge 

lärarna bättre förutsättningar att fokusera på sin undervisning i 

kombination med att skapa bättre förutsättningar för att ha ett 

tillgängligt och närvarande elevhälsoteam som kan öka skolans 

attraktivitet som arbetsplats. Därför lägger vi inget krav på 

effektiviseringar på skolorna i vår budget och återgår till att 73 

% av skolpengen går till skolorna.  

 

Under en lång period har storleken på klasserna bara ökat, nu är 

det i många fall uppemot 30 elever i varje klass. Detta är ofta en 

ekonomisk nödvändighet i det skolsystem vi har idag där det 

alltid finns en risk att tappa elever till friskolorna. Under 

pandemin har problematiken kring detta även kommit att handla 

om att möjliggöra social distansering för att minska risken för 

smittspridning. Något som ofta är omöjligt i skolornas 

verklighet, utrymmet finns inte för att sprida ut sig mer i 

klassrummen och i skolmatsalen.  

 

För att stärka skolans professioner behövs reella insatser för att 

minska deras arbetsbelastning och stress. Vänsterpartiet anser 

att åtgärder måste göras, stödfunktioner behöver komma på plats 

för att motverka ohälsa och skapa en hållbar arbetsmiljö för 

skolans personal från barnskötarna till rektorerna.  

 

Vi ökar även schablonerna för fritidshem och fritidsklubb för att 

säkerställa det trygghetsskapande arbetet.  

 

Fritidshemmen drabbas av nedskärningar i majoritetens budget 

vilket kommer påverka dessa verksamheters kvalitet negativt. 

Redan i dag ät situationen på fritidshemmen är ansträngd, med 

alldeles för stora barngrupper och en stor andel outbildad 

personal. Vi anser att fritidshemmen och fritidsklubbarnas 

arbete behöver mötas av en större uppskattning än så, de spelar 

en avgörande för många elevers möjlighet att känna sig trygga 

och sedda. Vilket även avspeglas på resten av skoldagen. Med 
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färre fritidslärare och barnskötare som utför det viktiga 

trygghetsskapande arbetet, den sociala utvecklingen, håller i en 

bra och meningsfull organiserad rastverksamhet som inbjuder 

till aktivitet kommer skolornas sammantagna kvalitet minska.  

Majoriteten verkar inte ha uppmärksammat att den nya 

läroplanen gett fritidshemmen ett utökat uppdrag. 

 

Det är mycket oroväckande att majoriteten väljer att höja 

avgiften för mellanstadiebarnens fritidsklubbsverksamhet, det är 

stor risk att det kommer innebära att flera vårdnadshavare 

kommer se sig tvungna att välja bort verksamheten. Vi anser att 

mellanstadiebarnen behöver trygga platser med trygga och bra 

vuxna att gå till, och fritidsklubbarna är mycket viktiga därför 

behövs snarare satsningar för att förbättra dessa verksamheters 

innehåll och kvalitet. Vänsterpartiet satsar därför på att öka 

personaltätheten och kompetensen på både fritidshemmen och 

fritidsklubbarna. Att majoriteten talar om att fler unga måste 

bort från gatorna och torgen och in i meningsfulla aktiviteter 

instämmer vi i, men att då slå som allra hårdast mot de 

verksamheter som faktiskt riktar sig mot den gruppen tycker vi 

är vansinne. Men vi antar att majoriteten vill råda bot på detta 

med säkerhetsvakter eller väktare vilket tycks vara den stående 

lösningen.  

 

Förskolan får en aningen bättre budget i år än förra året, men 

dock inte tillräckligt för att ens klara av pris- och 

löneökningarna. Vi befarar att detta kommer att leda till 

svårigheter att nå upp till målen och vi anser att det är en 

förolämpning mot alla de som under pandemin har arbetat 

otroligt hårt för att få förskolan att fungera. 

Framför allt är vi oroliga över att förskolans möjlighet att 

kompensera för barns olika bakgrund kommer att fortsätta att 

minska. Barn med särskilda behov kommer vara de som drabbas 

hårdast av att budgeten återigen är en nedskärningsbudget.  

Vi anser att förskolorna behöver en schablonhöjning om 3 %, 

det vill säga dubbelt så mycket som majoriteten, eftersom vi 

anser att det är hög tid att göra något för att minska ner 

barngruppernas storlek i förskolorna. Storbarnsgrupper på 

uppemot 21 barn är varken rimligt eller hållbart. Målet måste 

vara skolverkets riktmärke om högst 12 barn i småbarnsgruppen 

och 16 barn för storbarnen. Förskolans personal har länge haft 

en mycket ansträngd arbetsmiljö, vilket naturligtvis även 

påverkar barnens arbetsmiljö, och antalet barn per pedagog är 

något som vi behöver komma tillrätta med. Varje barn på 

förskolan måste känna sig sedd och trygg för att kunna nå sin 

fulla potential, och varje förskollärare och barnskötare ska hinna 

med att se och lyssna på varje barn. Fler kollegor och bättre 

möjligheter att vidareutbilda sig är några av de satsningar som 

behövs på förskolan.  
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Att skolans lokaler också tas med i beaktandet om en bra 

förskola och skola är viktigt.  

Både vid nybyggnation och renoveringar av skollokaler ska 

verksamheternas behov och önskningar vara vägledande snarare 

än ekonomiska förutsättningar. Personalen i verksamheten ska 

involveras i arbetet för placering, utformning och alla aspekter 

som påverkar deras verksamhet. Utformning och arkitektur av 

skolans lokaler, både vad gäller inomhus och utomhus miljöer, 

är viktiga för att ge skolan bästa möjliga förutsättningar.   

 

Vänsterpartiet har ett förslag till budget som innebär drygt 200 

miljoner kronor mer till skolan. Det är pengar vi anser behövs 

för att kunna klara av det viktiga uppdrag skolan har, under allt 

för lång tid har det skett neddragningar nu är det dags att börja 

investera i vår framtid på riktigt. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med ordförandens yrkande. 

 
Reservation 

Kadir Kasirga (S) m.fl. reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för sitt eget förslag. 

 

Tina Kratz (V) m.fl. reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för sitt eget förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Martin Westmont (SD) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 

 

Förvaltningen har inkommit med ett förslag till budget och 

verksamhetsplan för 2021 till utbildningsförvaltningen. 

Förvaltningens arbete och ekonomi har påverkats av den 

pågående pandemin och det är av stor vikt att stadens 

förvaltningar prioriterar kärnverksamheten även under detta 

verksamhetsår. 

 

Sverigedemokraterna har presenterat en egen reservationsbudget 

i kommunfullmäktige för 2021 där vi redovisar vår syn på hur 

verksamheten för Stockholms stad bör prioriteras och hänvisar 

till detta dokument för en utförligare beskrivning om våra 

inriktningsmål för utbildningsförvaltningen.  
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§ 6  

Ny- och ombyggnation av Nya Elementar 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att av SISAB 

beställa utredning inom detaljplaneprocess och underlag till 

inriktningsbeslut, till en justerad kostnad om totalt cirka 8 

mnkr. 

2. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att 

återkomma med förslag till inriktningsbeslut.   
 
Ärendet 

Nya Elementar är en årskurs F-9 skola i Bromma med 

integrerad särskola som under flera år har tagit in extra elever 

genom att tillfälliga lokaler har etablerats på skolgården. Dessa 

tillfälliga lokaler har ett begränsat bygglov och måste på sikt 

ersättas med permanenta lokaler, det vill säga det krävs om- och 

utbyggnad men även en utbyggnad av befintlig matsal. Om inte 

detta genomförs så minskar skolans kapacitet med 240 

elevplatser. 

 

I mars 2020 godkände utbildningsnämnden förvaltningens 

förslag till utredningsbeslut avseende byggnation av ny byggnad 

samt ombyggnation av befintliga byggnader på Nya Elementar 

till en uppskattad kostnad på cirka 6,4 mnkr. Arbetet med att ta 

fram en ny detaljplan har sedan dess fortgått och ökat i 

omfattning, vilket resulterat i en ny uppskattad sammanlagd 

kostnad på 8 mnkr. 

Orsaken till den ökade kostnaden är att det framkommit att 

naturmiljön och närheten till Kyrksjölötens naturreservat 

kommit att bli avgörande för utformningen av detaljplanen. 

Projektet har därför tagit mer tid på att ta fram utredningar och 

ritningar än vad som var planerat. Utbildningsnämnden behöver 

därför fatta beslut om att beställa vidare utredning inom 

detaljplaneprocess och underlag för inriktningsbeslut. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen, SISAB samt 

stadsbyggnadskontoret.  

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 12 januari 2021.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

1. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att av SISAB 

beställa utredning inom detaljplaneprocess och underlag till 

inriktningsbeslut, till en justerad kostnad om totalt cirka 8 mnkr. 
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2. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att 

återkomma med förslag till inriktningsbeslut.   

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 7  

Sturebyskolans ny- och ombyggnation 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

reviderade ny- och ombyggnationsförslag för etapp 2 till en 

uppskattad hyresgenererande projektkostnad om cirka 5,9 

mnkr. med en beräknad första årshyra om cirka 399 tkr. 

2. Utbildningsnämnden godkänner kostnader för framtagande 

av ny förslagshandling till en beräknad kostnad om cirka 

800 tkr. 
 
Ärendet 

Utbildningsnämnden har tidigare godkänt inriktningsförslag för 

om- och tillbyggnation av Sturebyskolan, i syfte att ersätta 230 

tillfälliga platser med permanenta platser och öka skolans 

elevkapacitet med 90 tillkommande elevplatser. Den 19 

november 2020 fattade nämnden beslut om att den planerade 

tillkommande kapacitetsökningen i Sturebyskolan istället ska 

inrymmas i den nya grundskola som planeras i kvarteret 

Drivhuset i Enskede. Utbildningsnämnden behöver därför 

besluta om ett reviderat inriktningsärende avseende 

säkerställande av permanent kapacitet på Sturebyskolan i etapp 

2 då etapp 1 redan är beslutad, samt kvarvarande åtgärder i 

samband med SISAB:s underhåll. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts av avdelningen för ekonomi och styrning 

och grundskoleavdelningen i samverkan med SISAB och 

representanter för skolledningen samt ett samordnande 

huvudskyddsombud. 

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 12 januari 2021.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

reviderade ny- och ombyggnationsförslag för etapp 2 till en 

uppskattad hyresgenererande projektkostnad om cirka 5,9 

mnkr. med en beräknad första årshyra om cirka 399 tkr. 

2. Utbildningsnämnden godkänner kostnader för framtagande 

av ny förslagshandling till en beräknad kostnad om cirka 

800 tkr. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 1/2021 

Sida 24 (33) 

2021-01-21 

 

  

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 8  

Kapacitetsökning av Gröndalsskolan 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag om alternativ förslagshandling för 

kapacitetsökning av Gröndalsskolan, till en kostnad om 2 mnkr 

och uppdrar åt förvaltningen att beställa denna av SISAB. 
 
Ärendet 

Stadsdelsområdet Hägersten-Liljeholmen kommer att ha en av 

stadens största befolkningsökningar fram till år 2030 med över   

1 400 fler folkbokförda personer i åldrarna 6–15. Mot bakgrund 

av det ökade behovet av skolplatser i området har en utredning 

och förslagshandling tagits fram av SISAB för nybyggnation av 

Gröndalsskolan, med en total kapacitet om 900 elever.  

 

Utbildningsförvaltningen har efter mottagandet av 

förslagshandling för genomförandeärende fört diskussioner med 

SISAB om möjliga kostnadsbesparingar utifrån att den 

tillhörande budgetofferten påvisat höga kostnader i relation till 

stadens nyckeltal för skolbyggnationsprojekt. SISAB har efter 

diskussionerna presenterat en byggnadsteknisk lösning, vilken 

kan innebära lägre kostnader.  

 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner en 

tillkommande kostnad för en alternativ förslagshandling, vilken 

syftar till att sänka den tidigare presenterade kostnaden för en 

kapacitetsökning av Gröndalsskolan. I den utökade förslags-

handlingen ska det totala elevantalet vid färdigställande vara 

930 elever. De tillkommande 30 elevplatserna i relation till 

nämndens tidigare inriktningsbeslut avser grundsärskola. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och i samverkan med grundskoleavdelningen och SISAB.  

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 12 januari 2021.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta om 

inriktningsförslag om alternativ förslagshandling för 

kapacitetsökning av Gröndalsskolan, till en kostnad om 2 mnkr 

och uppdrar åt förvaltningen att beställa denna av SISAB.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 9  

Verksamhetsanpassningar i idrottsbyggnaden vid 
Örbyskolan 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens genomförande-

förslag för verksamhetsanpassningar i idrottsbyggnaden vid 

Örbyskolan till en uppskattad hyresgenererande projektkostnad 

om cirka 6,5 mnkr, med en tillkommande hyra det första året om 

cirka 0,4 mnkr och uppdrar åt förvaltningen att beställa 

byggnadsåtgärderna. 
 
Ärendet 

På Örbyskolan är antalet omklädningsrum ett hinder för 

optimalt kapacitetsutnyttjande av skolans gymnastiksal och 

rörelserum. I nuläget finns endast totalt två omklädningsrum för 

730 elever i årskurs F-9, vilket skapar ineffektiva flöden och 

flaskhals-problematik. Idrottslokalerna kan under rådande 

omständigheter inte användas fullt ut eftersom det behöver 

schemaläggas tid mellan lektionerna för ombyte. Det är inte 

heller möjligt att nyttja de båda idrottslokalerna samtidigt med 

en tillfredställande omklädningssituation. Genom tillskapande 

av ytterligare två omklädningsrum kan nyttjandet av 

idrottslokalerna effektiviseras och täcka det behov som krävs för 

verksamhetens organisation, både i dagsläget och för framtida 

förutsättningar. 
 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen och personal på 

Örbyskolan (inklusive skolans fackliga representant) och 

SISAB.  

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 12 januari 2021.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

förvaltningens genomförandeförslag för 

verksamhetsanpassningar i idrottsbyggnaden vid Örbyskolan till 

en uppskattad hyresgenererande projektkostnad om cirka 6,5 

mkr, med en tillkommande hyra det första året om cirka 0,4 

mnkr. Vidare föreslås att utbildningsnämnden uppdrar åt 

förvaltningen att beställa byggnadsåtgärderna. 
 

Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 10  

Trygghet och studiero i stadens skolor 

 
Beslut 

Årsrapport för trygghet och studiero i stadens skolor 2020 

godkänns. 
 
Ärendet 

Kommunfullmäktige har gett utbildningsnämnden i uppdrag att 

årligen utarbeta en rapport om trygghet och studiero i stadens 

skolor. Utifrån den kartläggning som genomförts har ett antal 

övergripande utmaningar för det fortsatta arbetet med att stärka 

trygghet och studiero i stadens skolor identifierats. Några av 

dessa är att integrera studiero som en aspekt av 

undervisningskvalitet, förstärkt stöd och samverkan med 

socialtjänst och psykiatri vad gäller de mest utmanande eleverna 

samt att utveckla den centrala styrningen för att stödja skolorna.  

 

Utbildningsförvaltningens arbete med trygghet och studiero är 

ett prioriterat område även i budget för 2021 och förvaltningen 

kommer att arbeta vidare med att utveckla arbetet med trygghet 

och studiero. Tidigare och redan pågående insatser på området, 

såsom framtagandet av centrala riktlinjer och stöddokument för 

arbetet med trygghet och studiero, är en utgångspunkt och 

rapporten ett verktyg i att vidareutveckla detta arbete. 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

årsrapport för trygghet och studiero i stadens skolor 2020. 
 
Ärendets beredning  

Rapporten om trygghet och studiero i stadens skolor har tagits 

fram av avdelningen för utveckling och samordning i samarbete 

med grundskoleavdelningen och gymnasieavdelningen. 

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 12 januari 2021. Ärendet har också 

behandlats vid funktionshinderrådets sammanträde den 13 

januari 2021.   

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

årsrapport för trygghet och studiero i stadens skolor 2020. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Kadir Kasirga (S) m.fl. och Tina Kratz (V) m.fl. anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 
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Vi vill inledningsvis tacka för en intressant och givande rapport. 

Den ger en god bild av hur arbetet för en skola präglad av 

trygghet och studiero hänger samman och är beroende av 

varandra. Samtidigt kräver båda begreppen sin fördjupning och 

förstärkta insatser för att vi ska nå fram till en skola som av alla 

elever upplevs som trygg, och där lektionerna präglas av lärande 

och studiero.  

 

Det är glädjande och viktigt att även elevernas delaktighet i 

arbetet mot en trygg skola med studiero lyfts fram som en viktig 

del i arbetet. Inte enbart för att det skapar en gemensam 

begreppsförståelse utan för elevernas medverkan är viktigt för 

att lyckas nå en förbättrad studiero och trygghet.  

 

Vi är dock oroade över att rapporten visar på en utveckling där 

skillnader skolor emellan ökar i såväl upplevd trygghet som 

upplevd studiero. Det visar på att skolsegregationen är allt för 

stor i staden och arbetet för öka likvärdighet inte bara är en 

fråga om kunskapsresultat utan också miljön som eleverna 

vistas i. Det är en stor utmaning för staden som kräver att 

skolorna får bättre förutsättningar att klara av sitt uppdrag än 

vad de har idag. 

 

Det är också oroande att de lägsta värdena i upplevt trygghet 

klättrar lägre ner i åldrarna för varje år som går. Det är en 

utveckling som måste brytas. Även att den största otryggheten 

upplevs av elever som inte vill uppge kön eller anger att de har 

en annan könstillhörighet. På båda dessa områden är det viktigt 

att insatser görs. 

 

Rapporten lyfter bland annat fram det relationsbyggande arbetet 

som en framgångsfaktor – både mellan lärare och elev och 

mellan elever. Det är i detta förebyggande och stöttande arbete 

som sker på hela skolan om som omfattar även elevhälsans 

professioner som fritidshemmens arbete.  

 

Den här rapporten ger politiken en tydlig signal om att det finns 

mycket kvar att göra för att skolan ska vara en trygg plats med 

studiero för alla elever – oavsett vilken skola en går på. För att 

lyckas med detta arbete krävs det en rejäl satsning på skolan 

istället för strama budgetar och nedskärningar på verksamheten. 

En högre personaltäthet i skolan och en stärkt elevhälsa är 

förutsättningar för att den negativa utvecklingen ska brytas. 

Något som lyser med sin frånvaro i den grönblå majoritetens 

budget.  

 

 

Martin Westmont (SD) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 
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Trygghet och studiero i skolan är två återkommande och 

problematiska begrepp, som med all rätt alltid länkas samman 

och ofta debatteras i media. Skolinspektionens skolenkät, 

kommunernas brukarenkäter och fristående aktörers 

kundenkäter vänder sig varje år till elever, vårdnadshavare och 

undervisande lärare. Syftet är att ”bidra till alla barns och 

elevers lika rätt till utbildning i en trygg miljö”. Trygghet och 

studiero är en av de fyra pelarna i enkäterna. 

 

Men enkätsvaren är nedslående. Av den första årliga rapporten 

om trygghet och studiero, som utbildningsnämnden i 

Stockholms stad har genomfört 2020 på uppdrag av 

kommunfullmäktige, framgår bland annat att endast femtio 

procent av stadens elever upplever att de har studiero på 

lektionerna.  

 

Vår skollag ägnar ett kapitel och tjugofyra paragrafer åt trygghet 

och studiero, inklusive disciplinära åtgärder som rektor kan 

tillgå om de förebyggande åtgärderna, som åläggs all personal 

att tillämpa och följa, ej leder till önskvärt resultat (Skollag 

2010:800, kap. 5 §§ 1-24). Vid närmare granskning av den 

disciplinära åtgärdstrappan framgår att när det översta och sista 

trappsteget – avstängning - har tillgripits av rektor, till följd av 

att en elev inte har tagit varning av de tidigare åtgärderna, är 

möjligheterna uttömda. Eleven förpassas tillbaka till skolan och 

kan fortsätta att hindra andra elevers utveckling mot målen utan 

att rektor kan göra något ytterligare.  

 

Sverigedemokraterna vill att utbildningsnämnden tydligare 

markerar att de ger sitt stöd till stadens alla lärare och rektorer 

och stöttar dem i tillämpningen och uppföljningen av 

åtgärdstrappans alla steg. Det är en nödvändighet för en ökad 

trygghet och studiero i skolan. 
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§ 11  

Överenskommelse gällande Skolfam 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner överenskommelse mellan 

socialnämnden och utbildningsnämnden angående Skolfam, 

som ska gälla under förutsättning att socialnämnden fattar 

likalydande beslut.  

2. Utbildningsnämnden delegerar till förvaltningsdirektören att 

teckna avtalet och revidera överenskommelsen minst vart 

tredje år.  
 
Ärendet 

Skolfam är en samverkansform som syftar till att stärka 

familjehemsplacerade barns möjligheter att nå goda resultat i 

skolan. Samverkansformen utgörs av team som består av olika 

professioner som kompletterar och ger stöd till den ordinarie 

elevhälsan och till socialtjänstens familjehemsvård. Under tiden 

en utredning gällande Skolfams organisation har genomförts har 

det funnits en tillfällig överenskommelse mellan 

utbildningsnämnden och socialnämnden som förtydligat 

samverkansformen. Då utredningen nu är slutförd föreslår 

förvaltningen en tillsvidare överenskommelse mellan 

nämnderna som tydliggör det delade ansvaret för 

socialförvaltning och utbildningsförvaltning. 

Förvaltningsdirektörerna föreslås få i uppdrag att teckna avtalet 

och revidera det minst vart tredje år. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts av avdelningen för lärande och elevhälsa 

inom utbildningsförvaltningen och socialtjänstavdelningen inom 

socialförvaltningen. 

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 12 januari 2021. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

1. Utbildningsnämnden godkänner överenskommelse mellan 

socialnämnden och utbildningsnämnden angående Skolfam, 

som ska gälla under förutsättning att socialnämnden fattar 

likalydande beslut.  

2. Utbildningsnämnden delegerar till förvaltningsdirektören att 

teckna avtalet och revidera överenskommelsen minst vart 

tredje år. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 12  

Sametingets förslag till handlingsprogram för bevarande 
av de samiska språken 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat sametingets förslag till 

”handlingsprogram för bevarande av de samiska språken” till 

utbildningsnämnden för yttrande. I förslaget beskrivs de steg 

som behöver tas för att bevara, revitalisera och utveckla de 

samiska språken.  

 

Utbildningsförvaltningen stöder i huvudsak de förslag som 

presenteras i sametingets handlingsprogram för det fortsatta 

arbetet med att revitalisera de samiska språken. Förvaltningen 

anser dock att den föreslagna åtgärden som rör förskolans 

skyldighet att erbjuda plats på förskola som bedrivs på samiska 

inom fyra månader kräver en djupare konsekvensanalys då det 

råder brist på minoritetsspråkstalande pedagoger.  

 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommun-

styrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med förskoleavdelningen och gymnasieavdelningen. 

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 12 januari 2021. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 13 

Institutet för språk och folkminnens förslag till 
handlingsprogram för bevarande av de nationella 
minoritetsspråken finska, jiddisch, meänkieli och romska 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat Institutet för språk och 

folkminnens (IFSOF) förslag till ”handlingsprogram för 

bevarande av de nationella minoritetsspråken finska, jiddisch, 

meänkieli och romska” till utbildningsnämnden för yttrande. 

Institutet för språk och folkminnen har i sitt handlingsprogram 

identifierat problem, formulerat målbilder och föreslagit 

åtgärder för den fortsatta minoritetspolitiken. 

 

Förvaltningen ställer sig i huvudsak positiv till intentionerna 

bakom det förslagna handlingsprogrammet, men konstaterar 

samtidigt att de föreslagna åtgärderna innebär stora utmaningar 

för kommunerna. Bristen på modersmålslärare och minoritets-

språkstalande pedagoger är problematisk för stadens förskolor 

och skolor. Om rätten till modersmålsundervisning utökas till att 

omfatta också förskoleklass och antalet timmar utökas till minst 

tre per vecka försvåras situationen ytterligare. Tillgången till 

pedagoger med dessa kompetenser är något som inte kan lösas 

enbart lokalt i Stockholm. Det är en fråga som måste diskuteras 

vidare i samverkan på nationell nivå i enlighet med 

beskrivningen i handlingsprogrammet. 

 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommun-

styrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med förskoleavdelningen och gymnasieavdelningen. 

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 12 januari 2021. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 14 

Prövning och förlängning av rektorns beslut om omedelbar 
avstängning av elev i gymnasieskolan   

 
Beslut 

Beslutet publiceras inte. 
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§ 15 

Övriga frågor 

 

Skrivelse från Socialdemokraterna angående Stiftelsen Al-Azhar 

AB, inkom till förvaltningen för beredning. 

 

Skrivelse från Socialdemokraterna angående att rädda 

studentpalatset, inkom till förvaltningen för beredning. 

Vänsterpartiet anslöt sig till skrivelsen. 

 

Skrivelse från Socialdemokraterna och Vänsterpartiet angående 

resursskolor, inkom till förvaltningen för beredning.  

 

 
 

 


